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Silvestrovský běh opět po roce přilákal stovky sportovců; foto Tadeáš Janák

Na start Silvestrovského běhu a závodu horských
kol se postavily více než tři stovky sportovců

Varnsdorf     Poslední den mi-
nulého roku patřil ve Varnsdorfu 
tradičně Silvestrovskému běhu 
a závodu horských kol. Příznivé 
počasí přilákalo na startovní čáru 
přes tři stovky sportovců, tedy  
o více než šedesát lidí než minulý 
ročník.

Po dvouleté pauze způsobené 
koronavirem se běh konal již po 
šestapadesáté, na kolech se jelo 
po pětadvacáté.

Silvestrovský běh má ve Varns- 
dorfu dlouholetou tradici  
a v České republice se řadí mezi ty 
s nejdelší tradicí. To se potvrdilo  
i v poslední den v roce. Teploměr 
ukazoval pár stupňů nad nulou  
a na startovní čáru se postupně 
postavilo 223 běžců. Na dvou ko-
lech si to zase rozdalo 64 závod-
níků v různých kategoriích. Na 
všechny účastníky čekalo i drobné 
občerstvení v podobě obložené 
bagety, zajištěn byl i pitný režim.

Kategorii Benjamínci dívky 
ovládla Marie Bláhová, mezi 
chlapci zazářil Lukáš Kruliš. Prven-
ství v kategorii Školáci získala Bára 
Šeráková, z chlapců Dalibor Jan 
Godla. Michaela Vohanková zase 
excelovala v kategorii Přípravka 
dívky, mezi chlapci Karel Kříž. V ka-
tegorii žákyň F11 v běhu na 600 
metrů vyhrála Tereza Janečková, 
v kategorii F13 Barbora Janeč-

ková. Mezi nejmladšími žáky na 
trase 600 metrů všem utekl Val-
demar Bělič, na 800 metrů v ka-
tegorii M13 zase Jiří Šeps. Mezi 
staršími žákyněmi na 800 metrů 
vyhrála Anna Marková.  

V běhu na jednu míli ovládl ka-
tegorii M15 Filip Hanzalík, M49 
Marek Král, M50 Jaroslav Hofman, 
F34 Daniela Forgáčová, F35 Vero-
nika Roudnická. Pětikilometrovou 
trať nejrychleji zvládli v katego-

riích F34 Adéla Veselková, F44 
Veronika Roudnická, F45 Jana Ja-
rošová, M49 Marek Král, M59 Ar-
nošt Haufert a M60 Zdeněk Bufka.

Mezi cyklisty na 3 závodní okru-
hy zvítězili v kategoriích MZ Ště-
pán Hurák, SZ Daniel Stránský, 
M99 Václav Zemler, Z39 Adéla Ve-
selková, Z99 Ivana Loubková. Šest 
okruhů nejrychleji zajeli v katego-
riích MJ Filip Bouzek, M39 David 
Fanderlik, M49 Libor Bartůněk  

a M59 Jens Neumann. 
Během sportovního dopoledne 

nechyběl ani vložený závod hodu 
válečkem a kládou. Mezi muži 
s pokusem 9,57 metrů excelo-
val Lukáš Jelenčiák, mezi ženami 
zase největší svaly předvedla Eva 
Kolnerová s pokusem dlouhým 
14,54 metrů. Kompletní výsled-
kový servis je dostupný na webo-
vých stránkách města.             

                                       Tomáš Secký
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Hořící popelnice či zabouchnutý byt. Takové 
byly novoroční zásahy varnsdorfských hasičů

Hasiči museli během silvestrovské noci likvidovat dva menší požáry popelnic od pyrotechniky; foto miw.cz 

Varnsdorf       Silvestr a s ním 
spojené oslavy příchodu nového 
roku s sebou každoročně přiná-
šejí zvýšený počet výjezdů. Vět-
šina z nich má společného jme-
novatele, a to používání zábavní 
pyrotechniky.

Varnsdorfš�  hasiči vyjížděli 
v prvních hodinách nového roku 
hned třikrát. Jednotka nejprve 
zlikvidovala počínající požár po-
pelnice v ulici Lesní, následně jela 
otevřít byt do ulice Karlova. „Byla 
jsem zvědavá Kelišová, honem, 
honem a nechala jsem klíče ze-
vnitř dveří. Zlatí  kluci, otevřeli mi 
byt a já mohla zase domů. Moc 
jim děkuji, jsou prostě úžasní,“ 
okomentovala novoroční tram-
poty Marcela Michelová, která 
hasičům veřejně poděkovala na 
sociální síti  Facebook. Shodou 
okolnos�  několik desítek metrů 
odtamtud hořely další dvě popel-
nice v ulici Kostelní.

Bilancování za uplynulý rok
Počet zásahů profesionální 

varnsdorfské jednotky se v roce 
2023 zastavil na rovných 300, 
dobrovolná jednotka vyjížděla 
během roku celkem 55x. Tradič-
ně se jednalo o požáry, nehody, 
technické i jiné pomoci. Průřez 
činnos�  hasiči shrnuli v krátkém 
videu, které je ke zhlédnu�  na 
sociální síti  Facebook – www.� .
com/HasiciVarnsdorf.

Únik provozních kapalin
Tzv. duhová skvrna od prora-

žené olejové vany z osobního 
automobilu se táhla v sobotu 
30. prosince 2023 z Krásné Lípy 
až do Rumburku. K úklidu kro-
mě varnsdorfských profesionál-
ních hasičů vyjely také jednotky 
z Krásné Lípy a Rumburku.

Nehoda na Studánce
Kolem půl šesté večer ve čtvr-

tek 28. prosince 2023 bylo ozná-
meno, že na Studánce u ‚esíček‘ 
skončil osobní automobil v příko-
pu. Jak profesionální hasiči po pří-
jezdu na místo zjisti li, nehoda se 
obešla bez zranění, došlo pouze 
k materiálovým škodám. 

Na místo byl vyžádán Unimog 
dobrovolné jednotky, po zado-

kumentování nehody dopravními 
policisty byl automobil vrácen 
zpět na silnici a odtažen tak, aby 
nebránil provozu. Dopravu na 
místě kyvadlově řídila Městská 
policie Varnsdorf, v době vypro-
šťování vozidla byl provoz zcela 
zastaven.

Pes skončil v Mandavě
Známý psí útěkář měl štěs� , 

že do Mandavy spadl až ráno ve 
středu 27. prosince 2023. Ačkoliv 
byl mokrý a zmrzlý, dokázal se za-
chyti t na ostrůvku u kraje, odkud 
ho profesionální hasiči po žebříku 
vynesli a předali strážníkům. Stát 
se mu to o pár dnů dříve, kdy byla 
hladina Mandavy na druhém či 
tře� m povodňovém stupni, jeho 
osud by byl zřejmě nadobro zpe-
četěn.

Narazil do spadlého stromu
V půl páté ráno 25. prosince 

2023 vyjela profesionální jednot-
ka do ulice Žitavská. Osobní auto-
mobil narazil do spadlého stromu 
přes komunikaci. Celá situace se 
naštěs�  obešla bez zranění.

Studánka a auto na střeše
Auto na střeše, směr Studánka. 

Tak byla nahlášena dopravní ne-
hoda osobního vozidla krátce po 
půl dvanácté dopoledne v sobo-

tu 23. prosince 2023. Operační 
důstojník na místo vyslal jak pro-
fesionální, tak dobrovolnou jed-
notku. Vyjížděla i Městská policie 
Varnsdorf, státní policisté a zdra-
votníci z Rumburku.

Po příjezdu na místo hasiči na-
lezli vozidlo na střeše za svodi-
dly nad potokem. Osoby už byly 
mimo vozidlo, hasiči jim poskytli 
tepelný komfort v cisterně, ná-
sledně skončily v sanitce.

Dopravní policie měla po okre-
se spoustu jiné práce, a protože 
hrozil únik provozních kapalin do 
vodního toku, Unimog dobrovol-
né jednotky zahájil činnost skoro 
okamžitě. Vozidlo bylo vyzvednu-
to zpět na silnici, únik oleje na vo-
zovku byl zasypán a zlikvidován. 
Po odtažení automobilu byla sil-
nice zprůjezdněna.

Strážníci dopravu po dobu zá-
sahu odkláněli na objízdné tra-
sy. Z důvodu bezpečnosti  všech 
zasahujících a zablokování vo-
zovky při vyprošťování nebyla 
jiná varianta.

Otevření rodinného domu
Dalším výjezdem profesionální 

jednotky bylo v pátek 22. pro-
since 2023 otevření rodinného 
domu v Cyklisti cké ulici ve Varns-

dorfu. Uvnitř se nacházela dvaa-
devadesáti letá žena, která potře-
bovala pomoc. Následně předána 
do péče zdravotníkům.

Planý poplach
V sobotu 16. prosince 2023 

vyjela varnsdorfská profesionál-
ní jednotka do Billy v Rumburku, 
automati cká požární signalizace 
hlásila možný požár. Vzhledem 
k předchozím zkušenostem se 
stejným typem poplachu byl 
předpoklad, že se bude jednat 
o planý poplach, výjezd proto ne-
byl vyhlášen žádným dalším jed-
notkám. Hasiči na místě předpo-
klad potvrdili.

Provozní kapaliny na vozovce
V pátek 15. prosince dopoled-

ne bylo nahlášeno, že v několika 
ulicích města – Mladoboleslav-
ské, Plzeňské a dál – je na vozov-
ce vidět skvrna, kterou po sobě 
zanechalo blíže neupřesněné vo-
zidlo. Na místo vyjela profesionál-
ní jednotka, po zjištění rozsahu 
úniku byly vyžádány i dobrovolné 
jednotky z Varnsdorfu, Dolního 
a Horního Podluží. Vodu v cis-
terně hasiči obohati li o speciální 
odmašťovací kapalinu a silnici 
umyli.

                                             Hasiči Varnsdorf
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Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf
Spolupráce s policií při hro-

madné rvačce
V nočních hodinách přijala 

dozorčí služba Městské policie 
Varnsdorf žádost o spolupráci 
od Policie ČR, vzápě�  i oznáme-
ní od několika občanů, že před 
barem v Poštovní ulici je potyč-
ka skupiny zhruba dvaceti  osob. 
Na místo byla okamžitě vyslána 
hlídka městské policie, dozor-
čí služba celou situaci monito-
rovala městským kamerovým 
systémem. Po příjezdu na mís-
to strážníci pomáhali hlídkám 
Policie ČR zklidnit situaci a od-
dělit od sebe znepřátelené stra-
ny. Do udané lokality byli též 
přivoláni zdravotníci k ošetření 
zraněné osoby. Hlídka městské 

policie poté asistovala Policii 
ČR, která prováděla vlastní 
úkony.

Poc� vý nálezce a šťastný ma-
jitel

Na služebnu Městské policie 
Varnsdorf se dostavil pocti vý ob-
čan, který odevzdal mobilní tele-

fon, jenž nalezl na autobusovém 
nádraží. Dozorčímu služby, který 
nejprve nález zadokumentoval, 
se poté podařilo vyrozumět z te-
lefonních kontaktů bratra majite-
le telefonu. Ten si ho později na 
služebně městské policie po jeho 
identi fi kaci a kontrole totožnosti  

oproti  podpisu na protokolu pře-
vzal.  

Měl strach o své zdraví
V pozdních nočních hodinách 

se na služebnu Městské policie 
Varnsdorf dostavil občan s � m, že 
má strach o své zdraví. Domníval 
se, že prodělal cévní mozkovou 
příhodu, neboť neovládá pravou 
horní končeti nu. Ze strany stráž-
níků městské policie mu byla 
poskytnuta první pomoc, což 
v tomto případě byla neodklad-
ně přivolaná Zdravotnická zá-
chranná služba, klid a kontrola 
životních funkcí do příjezdu zdra-
votníků. Ti si poté muže převzali 
a převezli do nemocnice k další-
mu vyšetření.

                            Městská policie Varnsdorf

Rozhovor s majitelem areálu Elite Stanislavem Šustou

Novoroční slovo starosty města Jana Šimka

Varnsdorf    Současným maji-
telem bývalého areálu podniku 
Elite je rodák Stanislav Šusta. Co 
má s areálem v plánu?

Jaký je váš vztah k Varnsdor-
fu? Vyrůstal jste tady?

Ve Varnsdorfu jsem se naro-
dil, vyrůstal i chodil do školy. Asi 

v 25 letech jsem na chvíli odešel 
do Prahy, ale pak jsem se sem 
rád vráti l. Vážím si města i zdejší 
přírody, nechce se mi u� kat ji-
nam.

Jak moc se podle vás město 
proměnilo od doby, kdy fi rma 
Elite ještě dobře prosperovala?

To si bohužel nepamatuji. Vy-
růstal jsem v době, kdy už fabri-
ky texti lního průmyslu ve Varns-
dorfu byly poloprázdné, pomalu 
upadávaly a chátraly. Když jsem 
šel okolo Elitky, areál vypadal 
opuštěně, a ani jsem nevěřil, že 
by tam něco vyráběli. Podle silnic 

a vil, které tu stojí, to muselo být 
dříve hodně bohaté město. Asi 
se tady teď nežije tak dobře, jako 
se žilo dřív. Spousta mladých lidí 
odtud u� ká, málokdo tu zůstává.

Jaké jsou podle vás hlavní pro-
blémy, výzvy současného Varns-

(pokračování na str. 6)

Vážení spoluobčané,
nevím jak Vy, já vždy na počátku 

každého nového roku přemýšlím 
nad � m, co si na mě nachystal. 
Uvědomuji si, že historicky žije-
me v epoše nebývalého blahoby-
tu, přesto odhlédnu-li od osobní 
roviny, vidím poslední roky jako 
nebývale těžké. Nemám na mysli 

jen ekonomickou a energeti ckou 
krizi, jež se dotkla přímo nás. To, 
co vidíme na Ukrajině a v Izraeli, 
nemohu nazvat jinak než děsivé. 

Inteligence a schopnosti , kte-
rými my lidé zcela převyšujeme 
všechny ostatní živé tvory, by nás 
měly přece logicky vést k vzájem-
nému hýčkání se a pomáhání si, 
abychom ten život měli co nej-
sladší. Přesto jsou někteří k sobě 
tak strašně kru� .

Ale abych jen nelámal hůl, do-
volte mi krátkou úvahu nad � m 
naším pozemským by� m. Stá-
le mě toti ž neopusti la naděje, 
že to bude dobré a mám se nač 
těšit. Starověký Izraelský král Ša-
lamoun (vládl v letech 970–931 
př. n. l.), o kterém se historicky 
traduje, že byl nejmoudřejší z lidí, 
napsal jedno přísloví “Především 

střež a chraň své srdce, vždyť z 
něho vychází život”. V této zdán-
livě obyčejné větě vidím nejen 
obrovskou hloubku moudrosti , 
ale přímo recept na dobrý život. 
Král Šalamoun nám odhaluje, že 
veškerá zášť, zlo, vraždy se neob-
jevují na světě jen tak, ale rodí 
se vždy někde v temnotě srdce 
člověka. Stejně tak však i láska 
a touha konat dobro. Je pouze 
na nás, čemu dáme průchod, jak 
budeme naše srdce střežit, jaký 
vnitřní hlas poslechneme. 

Chtěl bych Vám dnes popřát 
pevné zdraví, splněné sny, hod-
ně zdaru v profesním i osobním 
životě. A nadto Vám nejvíce přeji 
moudrost onu výše zmíněnou 
moudrost do Vašich každoden-
ních rozhodnu� . Ať vždy chráníte 
svá srdce a poslechnete ten dob-

rý vnitřní hlas, který přináší do 
života hojnost a radost.

Závěrem chci poděkovat Vám 
všem, kteří jste se zapojili v uply-
nulém roce do dění v našem 
městě. Kromě velkých i menších 
investi čních projektů jsme rea-
lizovali spoustu kulturních, spo-
lečenských a sportovních akcí, 
v kterých byla zapojena spousta 
dospěláků, a ještě více dě� . Stojí 
za � m velké množství z Vás, za-
stupiteli a radními počínaje přes 
členy výborů a komisí a konče 
všemi občany, bez jejichž vzájem-
né spolupráce by to tak dobře 
nešlo. Vězte, že se u nás udělalo 
mnoho dobrého, a ještě více spo-
lečně uděláme.

Mějte požehnaný rok 2024, Váš 
starosta Jan Šimek.
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Inzerát v Hlasu severu z 90 let; foto archiv

Známé či neznámé osobnosti našeho města: JUDr. Máca
Varnsdorf    Jiří Sucharda není 

jen místostarostou města, ale 
také milovníkem historie. Začát-
kem prosince loňského roku se 
na něj obrá� l jistý Zdeněk Von-
dráček z Třebíče se zajímavým 
příběhem. Tady je. 

„Na začátku jsem jeho dota-
zu nepřipisoval velkou vážnost. 
Poté jsem ale využil svých přátel, 
kontaktů a vzniklo z toho takové 
menší pátrání a snad i pro čtenáře 
zajímavý příběh,“ začíná vyprávění 
Jiří Sucharda. 

Prvotní dotaz pana Vondráč-
ka zněl zkráceně takto: „…když 
jsem dnes viděl v televizi fi lm Slo-
vo (2022), uvědomil jsem si, že 
jsem tento příběh doslovně prožil 
ve svých 9 letech v Moravských 
Budějovicích, v ulici Myslbekova 
1031, a to pouze s jedinou změ-
nou. A to v tom, že rodina JUDr. 
Máci měla pouze jedno dítě Ha-
ničku, které tehdy bylo cca 14 
let. Doktor Máca v té době pra-
coval na soudu (pravděpodob-

ně krajském) ve Znojmě. Někdy 
na přelomu let 1969/70 k nám 
v noci přijel stěhovák, ze soused-
ního bytu se pak ozývaly občasné 
rány spojené zřejmě s balením 
a manipulací s nábytkem a pláč. 
Nad ránem byla plačící právnická 
rodina i s mojí kamarádkou Ha-
ničkou odvezena a přestěhová-
na údajně k vám do Varnsdorfu. 
Ten příběh mám od svého dětství 
stále v hlavě. Máte prosím něja-

ké dostupné informace o rodině 
Máců s dcerou Haničkou?“

„Po zadání jména JUDr. Máca 
s odkazem na lokalitu Varnsdorf 
jsem narazil na inzerát v Hlasu 
severu z devadesátých let. Tím 
jsem se dostal i k místu praxe 
a křestnímu jménu. Postupně jsem 
se dozvídal, že doktor Máca ve 
Varnsdorfu působil někdy od po-
čátku sedmdesátých let jako pod-
nikový právník fi rmy Elite, zatí mco 

jeho paní, křestním jménem Anna, 
pracovala rovněž v Elitce jako ad-
ministrati vní pracovnice v odděle-
ní investi c. Od roku 1991 tzv. „dě-
lal na sebe“, tedy začal ve městě 
poskytovat služby jako komerční 
právník. Sídlo své kanceláře měl 
v budově Bytového družstva Prů-
kopník, což nebyla žádná náhoda, 
neboť byl dlouholetým členem 
představenstva družstva a mj. 
i jeho právním zástupcem. Přibliž-
ně v polovině sedmdesátých let si 
rodina pořídila chalupu na Slova-
nu. V roce 2011 ovdověl a o rok 
později se přestěhoval do Krásné 
Lípy, kde v roce 2014 ve svých 83 
letech zemřel. Jejich dcera Hana 
žije dlouhodobě v hlavním městě,“ 
popisuje pátrání Sucharda.

Pokud byste někdo měli, nebo 
věděli nějaké informace o životě 
JUDr. Máci, zejména o jeho pří-
chodu do města, případně měli 
jeho fotografi i a byli byste ochotni 
jí zapůjčit či publikovat, budeme 
velmi rádi.                              Redakce

Krátké objednací termíny

Magnetická rezonance 

zdraví na dosah | euc.cz

734 614 796 EUC Klinika Liberec, Klášterní 117/2

Liberec bilboard_nový design 2023.indd   1 18.12.2023   12:32:19
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Obyvatelé Ústeckého kraje si za vodné a stočné připlatí

Poplatek ze psů zůstává stejný jako v loňském roce

Poplatek za komunální odpad zůstává ve stejné výši

Varnsdorf    Vodné a stočné 
v Ústeckém a Libereckém kraji, 
kde působí Severočeská vodá-
renská společnost, od ledna le-
tošního roku opět zdražilo.

Ceny pro letošní rok oznámila 
Severočeská vodárenská společ-
nost (SVS) již koncem minulého 
roku. Lidé za dodání 1 000 litrů 
pitné vody a za odvedení a vyčiš-
tění stejného množství odpadní 
vody od ledna zapla�  142,34 ko-
runy, dosud to bylo 128,11. Pro 
průměrnou rodinu to tak bude 
znamenat zhruba 150 korun mě-
síčně navíc. Společnosti  skupiny 

Severočeská voda při výpočtu 
cen zohledňují nejen nákladové 
vstupy, ale také sociální únosnost 
ceny, která se drží pod 2 % z čis-
tých příjmů domácnos�  v regio-
nu.

Podle generálního ředitele Se-

Varnsdorf          Pro majitele 
čtyřnohých miláčků zůstává výše 
poplatku ze psů stejná jako v mi-
nulém roce.

Poplatek je splatný do 31. břez-
na 2024. Poplatník je povinen 
podat správci poplatku ohlášení 
do 15 dnů od vzniku nebo zániku 
poplatkové povinnosti . Ve stejné 
lhůtě se ohlašuje nárok na osvo-
bození, existoval-li důvod osvobo-
zení v okamžiku vzniku poplatko-
vé povinnosti .

Sazba poplatku činí za kalen-
dářní rok za každého psa:

ze psa, chovaného v domě 
s nejvýše 3 byty – 200 Kč

ze psa, jehož držitelem je osoba 
starší 65 let – 200 Kč

z jiného psa než uvedeného 
pod písm. a) nebo b) – 800 Kč

Více informací o poplatku na-
leznete v Obecně závazné vy-

hlášce č. 4/2019 o místním po-
platku ze psů, která je dostupná 
na webových stránkách města 
Varnsdorf v sekci Město – Doku-

menty – Právní předpisy města.
Poplatek lze uhradit na poklad-

ně Městského úřadu Varnsdorf 
v hotovosti  nebo platební kar-
tou (otevírací doba MěÚ na 
www.varnsdorf.cz), složenkou 
č. ú. 19-921 388 329/0800 pod 
přiděleným variabilním symbo-
lem, bankovním převodem na č. 
ú. 19-921 388 329/0800 pod při-
děleným variabilním symbolem.

Pokud neznáte svůj variabil-
ní symbol nebo máte jiný dotaz 
ohledně poplatku, obraťte se 
prostřednictvím e-mailu barbo-
ra.brodska@varnsdorf.cz či tele-
fonicky 417 545 114 na Barboru 
Brodskou Krejčí.

                                                  Tomáš Secký

veročeské vodárenské společ-
nosti  (SVS) Bronislava Špičáka je 
v celkové ceně zahrnuto vodné 
i stočné. „V této ceně je obsaženo 
jednak přivedení pitné vody do do-
mácností , provozoven, podniků, 
škol a podobně, ale také odvedení 

a vyčištění vody odpadní,“ vysvět-
lil. „To, že vám z kohoutku poteče 
čistá, zdravotně nezávadná pit-
ná voda, je výsledkem složitého 
a nákladného technologického 
procesu,“ připomněl Bronislav 
Špičák. 

SVS dodává vodu celkem 1,1 
milionu obyvatel. Peníze získané 
z vodného a stočného jsou podle 
něj zdrojem pro modernizaci vo-
dohospodářské infrastruktury. Do 
obnovy a rekonstrukcí vodohos-
podářského majetku každý rok 
SVS investuje 2 miliardy korun.

                                               Tomáš Secký

Cena na rok 2024

Vodné 68,89

58,20

127,09

Stočné

Celkem

bez DPH s DPH

77,16

65,18

142,34

Varnsdorf     Poslední měsíce 
se nesou ve znamení špatných 
zpráv ohledně zvyšování cen 
a s tí m souvisejících dalších ži-
votních nákladů. Město proto 
přichází s dobrou zprávou. Po-
platek za obecní systém odpa-
dového hospodářství se zvyšo-
vat nebude a zůstane ve stejné 
výši jako loňský rok.

Celková roční sazba poplatku 
činí 720 korun na osobu.

Poplatek je splatný jednorázo-
vě nejpozději do 31. května pří-
slušného kalendářního roku. Po-
kud je poplatek hrazen za více 

poplatníků, je nutné uhradit 
poplatek za každého poplatníka 
zvlášť na jeho variabilní symbol 
samostatně. 

Poplatník je povinen podat 
správci poplatku ohlášení do 30 
dnů od vzniku poplatkové povin-
nosti . Ve stejné lhůtě se ohlašuje 
nárok na osvobození nebo úlevu, 
existoval-li důvod osvobození 
nebo úlevy v okamžiku vzniku po-
platkové povinnosti .

Vznikne-li poplatková povin-
nost (nebo zanikne-li osvobození 
nebo úleva) po 15. květnu pří-
slušného kalendářního roku, je 

příslušná část poplatku splatná 
nejpozději do 30 dnů od vzniku 
poplatkové povinnosti  (nebo zá-
niku osvobození nebo úlevy).

Více informací o poplatku 
naleznete v Obecně závazné 
vyhlášce č. 2/2021 o místním 
poplatku za obecní systém od-
padového hospodářství, která je 
dostupná na webových stránkách 
města Varnsdorf v sekci Město 
– Dokumenty – Právní předpisy 
města.

Poplatek lze zapla� t více způ-
soby:

na pokladně Městského úřadu 

Varnsdorf v hotovosti  nebo pla-
tební kartou (otevírací doba MěÚ 
na www.varnsdorf.cz),

složenkou na č.ú. 35-921 388 
329/0800 pod přiděleným varia-
bilním symbolem,

bankovním převodem na č. ú. 
35-921 388 329/0800 pod přidě-
leným variabilním symbolem.

Pokud neznáte svůj variabilní 
symbol nebo máte jiný dotaz tý-
kající se poplatku, obraťte se pro-
střednictvím e-mailu vaclav.cer-
ny@varnsdorf.cz či telefonicky 
417 545 115 na Václava Černého.

                                                  Tomáš Secký

Foto popis: Ilustrační foto; Pexels.com
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(dokončení ze str. 3)

Počet svatebních obřadů v loňském roce mírně klesl
Varnsdorf      Svatebních obřa-

dů bylo v loňském roce méně než 
v roce 2022, sňatek uzavřelo 
v ORP Varnsdorf 88 párů.

Nejvíce svateb bylo po covido-
vé pandemii, jelikož v době covi-
du byly sňatky omezeny – ať už to 
bylo rouškami, počtem svatebča-
nů a podobně. I církevních sňatků 
loni ubylo, předloni se jich usku-
tečnilo 16, v loňském roce pouze 
polovina. V roce 2022 naopak 
přibylo sňatků s cizinci, ale loni 
se jejich počet snížil. Nejčastěji 
se jednalo o občany Slovenské 
republiky. Jelikož jsou svatební 
přípravy náročné, přinášíme vám 
krátké shrnu� , jak při uzavření 
manželství postupovat.

První kroky s potřebnými do-
kumenty (rodné listy, občanské 
průkazy a další) směřujte na ma-
triku Odboru správních činnos�  
a obecního živnostenského úřa-

du, která sídlí v budově na T. G. 
Masaryka 1838 ve Varnsdorfu 
u tzv. „červeného kostela“, kde 
vám úřednice podají veškeré in-
formace k podání žádosti . Urče-
ným dnem pro konání svatebních 
obřadů je sobota od 10 do 14 ho-
din, místem je stanovena obřadní 
síň Městského úřadu Varnsdorf, 
nám. E. Beneše 470. Mimo sta-
novený den, místo a čas je sta-
noven správní poplatek ve výši 
3 000 korun. Do správního ob-
vodu Varnsdorf patří obce Dolní 
Podluží, Horní Podluží, Jiře� n pod 
Jedlovou, Rybniště a Chřibská.

Mnohé páry si oblíbily obřady 

v romanti cké přírodě, nebo volí 
jiná netradiční místa. Nejvyhle-
dávanějšími místy loňské svateb-
ní sezóny byly JV Ranch České 
Švýcarsko v Rybništi  a restaurace 
U vleku v Horním Podluží. Sa-
mozřejmě je možné po dohodě 
s matrikou uzavřít sňatek napří-
klad i doma na zahradě. V našem 
městě mají pravomoc oddávat 
všichni členové zastupitelstva 
a páry si tedy mohou zvolit, kdo 
jim jejich obřad povede. Nej-
častěji v loňském roce oddávali 
starosta Jan Šimek a místostaros-
tové Jiří Sucharda a Jan Šišulák. 
Pokud byste měli zájem o sňatek 

církevní, domlouváte se současně 
s konkrétním duchovním dané 
církve.

K datu uzávěrky Hlasu severu 
již bylo učiněno 22 rezervací na 
rok 2024 a termín 24. srpna 2024 
je již plně obsazen. Pokud tedy 
plánujete sňatek a rádi byste si 
vybrali z více možnos�  termínů, 
doporučujeme co nejdříve oslo-
vit matriku telefonicky (tel. 417 
545 217, 417 545 221), či osob-
ně. Ve dnech 3.2.2024, 18.5.2024 
a 19.10.2024 se svatební obřady 
nebudou konat, jelikož je naplá-
nováno vítání občánků.

Novou informací je také to, že 
od 1. ledna 2024 je možné před 
matričním úřadem Varnsdorf či-
nit prohlášení o vstupu do regis-
trovaného partnerství. Podrobné 
informace přineseme v některém 
z následujících čísel Hlasu severu.

                                         Barbora Hájková

Počet uzavřených sňatků v ORP Varnsdorf

Počet 
uzavřených 

sňatků
58

2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

69 76 95 82 86 112 88

Rozhovor s majitelem areálu Elite Stanislavem Šustou

dorfu a jak by situaci mohli po-
moci zlepšit místní obyvatelé?

Vidím problém v lidech, kte-
ří nemají vazby na město. Dále 
tu není moc kvalitních podniků. 
Vklad do varnsdorfské kultury vi-
dím například v otcově pivovaru 
Kocour. Dělá tam akce, ale prav-
da je, že víc lidí přijede odjinud, 
varnsdorfských přijde nanejvýš 
dvacet procent. Budou tlachat 
a vypisovat se na internetu, ale 
nepřijdou. Není jednoduché dě-
lat něco pro místní. Stěžují si na 
vysoké ceny, přitom jsou srovna-
telné s okolními podniky podob-
ných kvalit.

Jaký máte vztah k Elitce? Pra-
coval v ní někdo z Vaší rodiny?

V Elitce pracovala velká část 
mé rodiny. Táta, teta, obě babičky 
a snad i mamka. Vyrůstal jsem 
v domě naproti  Elitce, vedle jsme 
si hráli. Nějaké vazby na ni mám.

Proč jste se objekt Elitky roz-
hodl koupit?

Nebylo mi jedno, že ty budovy 
chátrají. Inzerát visel na realitce 
dlouho, bavil jsem se o tom s tá-
tou, který mě v tom podpořil. Pů-

vodně byla v řešení i budova sou-
časných stavebnin, ale nakonec 
jsme se nedohodli a koupil jsem 
to bez ní.

Když jste areál koupil, v jakém 
byl stavu?

Budovy byly ve špatném stavu. 
Ze všeho nejdřív bylo potřeba 
opravit střechy, do kterých doslo-
va tekla voda proudem. Tato po-
čáteční investi ce vyšla zhruba na 
2 miliony korun.

Co jste uvnitř továrny našel 
a jak jste s tí m naložil? Mám tí m 
na mysli, zda si nějaké věci od-
vezl třeba archiv nebo současný 
majitel Schindlerovy pletárny 
pan Veselík?

Já jsem přebíral budovy od pro-
dejce a nájemců, s panem Vese-
líkem jsem nejednal. Po koupi 
nastal takový zvláštní bod zlomu, 
koukali jsme na sebe a nevěděli 
jsme, co je moje a co jejich. Řekl 
jsem jim, ať vyklidí, co můžou. 
Bylo tam spousta harampádí. 
Z věcí, které měly nějakou hodno-
tu, odvezl něco litoměřický státní 
oblastní archiv, něco se rozebralo, 
něco tam ještě zůstalo.

Našel jste vy sám něco, nějaký 
předmět, který vás natolik zau-
jal, že jste si ho odnesl domů?

Vybral jsem asi dvě přepravky 
věcí, nějaké fotky a zajímavos-
ti , poháry, možná mezi� m jsou 
i kroniky.

Budovy jsou nyní prázdné, 
nebo ještě někdo uvnitř pracu-
je?

Sídlí tam fi rma Nitod, která vy-
rábí prostěradla. Nájem jim ne-
chávám za stejnou symbolickou 
cenu a neplánuji jej v blízké době 
ukončit.

Loni jsem se zúčastnila akce 
Rozloučení s Elitkou, kterou jste 
v areálu zorganizoval pro bý-
valé i současné Eliťáky, a akce 
vzbudila řadu rozporuplných re-
akcí mezi návštěvníky. Jaký byl 
záměr akce a jakou jste dostal 
zpětnou vazbu?

Ty prostory měly zvláštní at-
mosféru. Vypadalo to tam, jako 
by tam někdo ještě den před� m 
byl. Na stole zůstala tužka nebo 
nedopitá limonáda. Přišlo mi to 
zajímavé, chtěl jsem lidem dát 
možnost, ať se podívají, jak to 

tam vypadá. Spousta lidí byla ne-
spokojená, že se nemohli podívat 
do všech budov. Pak se to trochu 
zvrtlo, někdo začal rabovat, ně-
kteří lidé lezli na střechu. Ale re-
akce byly většinou poziti vní.

Jaké máte plány do budoucna, 
co byste chtěl v areálu vybudo-
vat? V jakém časovém horizon-
tu?

Areál chceme hlavně propo-
jit generačně. V současné době 
nechávám vypracovat projekt na 
rekonstrukci budov v pečovatel-
ský dům, multi kulturní centrum 
a bytový komplex. Co se týče bytů, 
chceme tu za pomoci moderních 
technologií vybudovat nové, mo-
derní a úsporné bydlení pro rodi-
ny. Celková užitková plocha bytů 
by měla být 18 228 metrů čtve-
rečních. Ve Varnsdorfu není ži-
votní úroveň, co se týče bydlení, 
moc dobrá. Chtěli bychom obyva-
telům nabídnout něco, co tu není. 
V multi kulturním centru bych 
chtěl věnovat nějaký prostor 
historii Elitky. Rád bych, aby byl
areál zrekonstruovaný do roku 
2030.        Elitka100 / www.elitka100.cz
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SPOLEČENSKÝ 
VEČER

MĚSTA VARNSDORF & SPOLEČNOSTI TOS VARNSDORF

Lidová zahrada, Karlova 702, 407 47 Varnsdorf

2. února 
2024

20:00 
hodin

250 Kč

WELCOME DRINK

SLOSOVATELNÉ VSTUPENKY

HODNOTNÉ CENY

KAPELA HOLOKRCI

PŮLNOČNÍ DISKOTÉKA

se speciálním hostem OLGOU LOUNOVOU

Poznámka pro hosty:
Událost vyžaduje formální oblečení. Děkujeme.

Pro muže: Sako, košile a formální boty.
Pro ženy: Večerní šaty (dlouhé nebo krátké), společenský kostým, 

vhodné doplňky a elegantní obuv.

Vstupenky k zakoupení 
v Městském informačním centru
Otáhalova 1260
407 47 Varnsdorf
 
775 398 650
mic@mkvdf.cz
mic.mkvdf.cz



Rádi bychom poděkovali panu Jiřímu 
Suchardovi za smuteční řeč 12. pro-
since 2023 na pohřbu pana Alfreda 
Heinricha a za splnění jeho přání. 
Děkujeme i paní Janě Kubrové za 
vstřícný přístup k pozůstalým. Man-
želka Maruška a dcera Marcela.

Žádný čas není 
tak dlouhý, aby 
nám dal zapome-
nout. Dne 3. ledna 
uplynulo 10 let od 
úmrtí naší drahé 
maminky a babič-

ky paní Marie Zemanové. S láskou 
a úctou vzpomínají dcera, syn a sest-
ra s rodinami.

Dne 6. ledna by 
se dožila naše 
drahá maminka 
a babička Fran-
tiška Wenzelová 
80 let. S úctou 

a láskou vzpomínají syn Roman a dce-
ra Jana s rodinami.

KRUH PŘÁTEL MUZEA VARNSDORF
Úterý 16. ledna v 17.00 hod. v Městské knihovně Varnsdorf

FOTOROK 2024
Vyhodnocení celostátní soutěže pořádané Fotoklubem KPMV a vernisáž výstavy. 

Výstava v prostorách knihovny potrvá do 15. března 2024. 
Pondělí 22. ledna v 18.00 hod. v Městském divadle Varnsdorf 

OD VESNIC K MĚSTU VARNSDORF Přednáška 
Jaroslavy Štěpánkové o vzniku a slučování vesnic kolem Starého Varnsdorfu. 

Vstupné: 20 Kč, členové KPMV zdarma

Podrobnosti  o akcích KPMV získáte na webu h� p://muzeum.varnsdorf.cz a na tel. č. 412 334 107.

VZPOMÍNKY PODĚKOVÁNÍ

Zprávy 5/2020Společnost 14/2018Zprávy 5/2020SpolečnostZprávySpolečnostZprávy 14/20185/202014/20185/2020Společnost, inzerce 1/2024

 
   
13. – 14. 1. 2024   
4 MUDr. Vojtěch Vladimír  
28. října 110, Děčín I  
412 151 156

20. – 21. 1. 2024  
MUDr. Charvát Pavel  
J. Š. Baara 692/26, Děčín I 
412 507 58 
   
Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.
cz. Opravy vodo, elektro, prá-
ce se dřevem, montáž a opra-
vy nábytku, drobné zednické 
práce, ořez stromů a keřů.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

První zasedání Zastupitelstva 
městě Varnsdorf v letošním 
roce se koná ve čtvrtek 
25. ledna 2024 od 15.00 
hodin v sálu Lidové zahrady 
Varnsdorf (Karlova 702).

Výjezd pracovníků Finanční 
správy do Varnsdorfu pro 
poplatníky daně z nemovi-
tých věcí proběhne v úterý 
23. ledna 2024 od 9 do 14 
hodin v zasedací místnosti  
Městského úřadu Varnsdorf, 
nám. E. Beneše 470.

   02.01.2024 11.01.2024
   15.01.2024 25.01.2024
   29.01.2024 08.02.2024
   12.02.2024 22.02.2024
   26.02.2024 07.03.2024
   11.03.2024 21.03.2024
   25.03.2024 04.04.2024
   08.04.2024 18.04.2024
   22.04.2024 02.05.2024
   06.05.2024 16.05.2024
   20.05.2024 30.05.2024

   03.06.2024 13.06.2024
   17.06.2024 27.06.2024
   19.08.2024 29.08.2024
   02.09.2024 12.09.2024
   16.09.2024 26.09.2024
   30.09.2024 10.10.2024
   14.10.2024 24.10.2024
   29.10.2024 07.11.2024
   11.11.2024 21.11.2024
   25.11.2024 05.12.2024
   09.12.2024 19.12.2024

UZÁVĚRKY HLASU SEVERU PRO ROK 2024

Město 
Varnsdorf

Úzávěrka ÚzávěrkaVydání Vydání

8

   (parkoviště na Národní ul.)
24.05.2023 - 8.00 – 16.30 hod.
Svozy pytlového tříděného odpadu    

     každý čtvrtek od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

Úmrtí v prosinci

Miluše Salajková   87 let
Karel Ventluka  82 let
Květa Bulejková   73 let
Alfred Heinrich  83 let
Zdeněk Žižlavský  91 let
Petr Němec  74 let
Milan Šandor  35 let
Vladimír Svoboda  96 let
Agnes Capková  97 let
Jakub Damašek  25 let
Michal Dubovecký  78 let
Marie Vladyková  95 let
Jan Bláha  80 let
Milada Štiková  72 let
Hana Hájková   68 let
Milan Svejkovský  69 let
Jaroslav Albrecht   67 let
Zuzana Schovánková  51 let

ÚMRTÍ

16.1.,23.1.,30.1.2024

Svoz vánočních stromků
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Skvělé obraty varnsdorfských futsalistů zařídil Kučera

Ladislav Žatečka a stolní tenis? Hlavně je to zábava

Basketbalisté za sebou mají polovinu sezóny
Varnsdorf     S koncem roku 

se basketbalisté přehoupli do 
druhé poloviny sezóny. A proto 
je na místě zrekapitulovat jejich 
snažení a výsledky.

V letošní sezóně jsme doposud 
mohli vidět v různých kategori-
ích a soutěžích celkem 10 týmů, 
počínaje mixem nejmladšího mi-
nižactva U11 až po v současnos-
ti  dva týmy mužů. Na jaře by se 
měla přidat ještě přípravka dě�  
do 10 let, která absolvuje několik 
minicupů se stejně starými 
dětmi z jiných měst Ústeckého 
kraje.

V týmech basketbalového od-
dílu v současnosti  nastupuje přes 
150 hráčů a hráček, o které se 
stará přes 20 trenérů a asistentů, 
kterým je nutno znovu poděkovat 
za jejich čas, který dětem věnují. 
Týmy odehrály v této sezóně do 

konce prosince roku 2023 dohro-
mady 92 soutěžních utkání a na-
střílely přes 5700 bodů. Z tohoto 
počtu utkání dotáhly do vítězné-
ho konce hned celých 51 utkání. 
Za� mco nejmladší děti  kategorií 
U11 a U12 hlavně sbírají větši-
nou prvním rokem zkušenosti  bez 
ohledu na dosažené výsledky, ka-
tegorie o něco starší – U13, U14 
a U15 už hrají ve svých zápasech 
o to, aby v dalších sezónách moh-
ly postoupit do vyšších soutěží. 

Je až neuvěřitelné, že týmy 
chlapců U14, chlapců U15 a dívek 
U15 stále v této sezóně nepozna-
ly hořkost porážky a mají dohro-
mady bilanci 27 výher a žádné 
porážky. Poměrně dobře se daří 
i kategorii U19, kde se dívky drží 
ve středu tabulky se 3 výhrami 
a 4 porážkami. Chlapci jsou do-
konce druzí s jedinou porážkou. 

Kde umístění ale není podle před-
stav, je kategorie mužů, kteří letos 
po několika letech sestavili dva 
týmy. Tým A prochází omlazením 
a postupnou proměnou, kdy v se-
stavě dostávají prostor mladí hrá-
či, naopak tým B v oblastním pře-
boru využívá zkušenos�  a stále 
přetrvávající chuti  si zahrát hlavně 
těch starších. Oba týmy jsou nyní 
v polovině sezóny na posledním 
místě tabulky.

Basketbalový klub ve Varnsdor-
fu pořádá již řadu let vánoční tur-
naj pro všechny příchozí, který 
ani letos nemohl vynechat. Ráno 
25. prosince se tak sešlo na pa-
desát nadšenců, kteří mezi sebou 
sehráli zábavnou formou basket-
balová utkání, kde nechyběly vti p-
né masky, groteskní situace anebo 
i spontánní tance. Za zmínku stojí 
také účast týmu varnsdorfských 

hokejistů, která tak určitě přispěla 
k dobrým vztahům mezi těmito 
sporty a kluby v našem městě. 
V polovině turnaje se odehrálo 
utkání rodičů proti  dětem s účas�  
cca patnácti  dvojic. V závěru dne
i soutěž ve střelbě trestných hodů 
a trojek. O samotných vítězích 
turnaje rozhodovalo pak hlasová-
ní přihlášených týmů. Na tře� m 
místě se umísti l tým Cihláři, druhé 
místo obsadil tradiční tým turnaje 
Opičák, který letos zaujal kostýmy 
pivních lahví. První místo, stejně 
jako loni, zaslouženě vyhrály ženy, 
tentokrát jako tým „mladých ho-
kejových nadějí“.

Se začátkem roku se opět rozjíž-
dí soutěže, basketbalisté vás zvou 
na sobotu 13. ledna, kdy bude ve 
sportovní hale k vidění hned pět 
soutěžních utkání za sebou.

            Vojtěch Lehroch, Zdeněk Strolený

Varnsdorf     Třetí  kolo Celostát-
ní ligy v sálové kopané přineslo 
týmu Futsal Varnsdorf na domá-
cí půdě ze dvou zápasů plný po-
čet bodů. Severočeský tým se tak 
v tabulce nejvyšší soutěže posu-
nul na třetí  místo. 

Kdo nebyl před Vánoci ve varns-
dorfské sportovní hale, o hodně 
přišel. „Nejprve nás čekal lídr ta-
bulky PCO Rudolfov. Zkušený sou-
peř trestal naše chyby, kvůli tomu 
jsme po půlhodině prohrávali 1:4. 

Po zredukování sestavy přišel ne-
skutečný obrat, kdy Miloslav Ku-
čera v poslední minutě rozhodl 
o našem vítězství 5:4. Musím před 
kluky smeknout, co v posledních 
deseti  minutách předvedli,“ usmí-
val se Marcel Mikolášek, trenér 
Futsal Varnsdorf. 

Také ve druhém zápase varns-
dorfš�  hráči brnkali na nervy 
svým fanouškům. „Bombarďáci 
Větřní na nás vlétli a po čtvrt ho-
dině hry vedli 4:1. Kluci se nechali 

tvrdou hrou rozhodit. Do druhého 
poločasu jsem musel zredukovat 
sestavu, a to se opět vyplati lo. 
Taky jsme se vyrovnali agresivní 
hře. Nakonec se historie opakova-
la, když opět Miloslav Kučera roz-
hodl v poslední minutě o našem 
vítězství 5:4. A mohla začít vítěz-
ná děkovačka s fanoušky, kterým 
děkujeme za podporu,“ dodal Mi-
kolášek. 

Sestava: Langer, Werner, Bu-
lejko, Damnitz, Peleška, Kabeláč, 

Šindelář, Rybář, Kučera, J. Vait. 
Trenér: Mikolášek. Vedoucí: Pe-
trásek. 

Varnsdorfská rezerva za� m jas-
ně kraluje krajské soutěži na Ús-
tecku. Po dvanácti  zápasech má 
30 bodů a na druhé Turbo Děčín 
má sedmibodový náskok. Ve čtvr-
tém kole, které se odehrálo před 
Vánoci, vyhrál Varnsdorf B všech-
ny zápasy shodně 6:2. Postupně 
porazil Veteráns Želenice, Vilémov 
a Nebočady.                               Redakce

Varnsdorf       Ladislav Žatečka 
z Varnsdorfu si zamiloval stolní 
tenis. Dostal se k němu poměrně 
pozdě, ak� vně v 15 letech.

Vyzkoušel si i krajskou soutěž 
v Německu, aktuálně hraje za So-
kol Filipov A, který bojuje v Kraj-
ském přeboru I. třídy. Filipov je na 
čtvrtém místě. „Akti vně jsem za-
čal v patnácti  letech ve Varnsdor-
fu, už si ani nevzpomínám, jak 
jsem se ke stolnímu tenisu dostal, 
když jsem si vybíral nějaký sport. 
Kromě Filipova hraji ještě soutě-

že Liga PRO v Liberci. Pro mě je 
to takový trénink, ale zase si tam 
poměřím síly s hráči z Ústeckého, 
Libereckého, Královéhradeckého 
nebo Středočeského kraje,“ pro-
zradil osmadvaceti letý Žatečka. 
Ligu PRO hraje sám za sebe, sou-
peře dostává podle vlastní výkon-
nosti . Logicky tak dostává hráče, 
kteří by mu měli být vyrovnaným 
soupeřem. „V týmové hře se mů-
žete spolehnout na ostatní, ale 
taky máte za tým zodpovědnost. 
Hrát sám za sebe má zase jiné 

kouzlo. Těžko říct, co je lepší. Ale 
jak jsem řekl, tu soutěž jednotliv-
ců beru hlavně jako trénink,“ při-
pomněl.

Ačkoliv Žatečka začínal ve Varn-
sdorfu, aktuálně hraje v nedale-
kém Filipově. „Bylo to složitější. 
Když jsem hrál ve Varnsdorfu, ne-
sednul jsem si s hráčem, který se 
bohužel dostal do funkce kapitá-
na krajského přeboru. Takže jsem 
dobrovolně odešel hrát na tři roky 
do Německa a pak šel do Filipo-
va. Tady hraji třetí  sezónu,“ kon-

statoval. Jak vůbec vzpomíná na 
angažmá za hranicemi: „Hrál jsem 
v Jonsdorfu, výkonnostně to byla 
krajská soutěž. Historicky má stol-
ní tenis v Německu vyšší sledova-
nost. U nás jde vlastně o zanedba-
ný sport, co se týče zájmu diváků,“ 
pokrčil rameny. V 28 letech má 
před sebou ještě mnoho zápasů 
s pálkou a míčkem. „Ambice? Hra-
ju hlavně pro radost. Je to pro mě 
koníček a především relax,“ usmál 
se. Jeho přednos�  jsou bekhen-

(pokračování na str. 10)
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Judisté uspěli v Žitavě a přivezli několik medailí

Hokej: Vikingové měli mezi vánočními svátky napilno  

Varnsdorf  Během prosin-
ce minulého roku se judisté 
na pozvání německého oddílu 
ze Žitavy zúčastnili 14. ročníku 
mezinárodního vánočního tur-
naje.

Za kategorii U11 reprezentova-

li oddíl judistů Antonín Gavura, 
Marek Škoda, Michal Marti nec 
a Jindřiška Špánková, za kategorii 
U13 Ondřej Marti nec, David Ho-
lub a Matyáš Čurda. 

Nejlépe se vedlo Michalu Mar-
ti ncovi. Podařilo se mu porazit 

své soupeře krásnými hody tech-
nikou ippon seionage a obsadil 
ve své váhové kategorii první 
místo. Radost udělal i Ondřej 
Marti nec. Čekaly na něho dva 
náročné zápasy, které dokázal 
dotáhnout do vítězného kon-

ce a odvezl si také zlatou me-
daili. Stříbrnou medaili vy-
bojovali Jindřiška Špánková, 
Antonín Gavura, David Holub 
a Matyáš Čurda, bronz získal Ma-
rek Škoda.

                                         Petra Marti ncová

dové údery. „Stolní tenis mě baví, 
protože ho mohu hrát pro radost 
a mohu se při něm odreagovat. 
Člověk vypne. V té liberecké lize 

mě baví strategická hra, kdy mu-
sím číst nové soupeře. Někdy vím, 
s kým budu hrát a vím, jak se na 
něj připravit,“ má jasno. Není 
žádným tajemství, že stolní tenis 

mohou hrát i daleko starší hráči, 
než je Žatečka. Ten přitom vnímá 
problém s mladými hráči. „Na to, 
jaké jsou ve Varnsdorfu podmínky, 
je mladých hráčů hodně málo. Je 

to bída. Samozřejmě je to tí m, že 
to nemá kdo dotovat, trenéři to 
všechno dělají dobrovolně,“ dodal 
na závěr.

                                                             Redakce

Ladislav Žatečka a stolní tenis? Hlavně je to zábava
(dokončení ze str. 9)

Varnsdorf     Bezprostředně po 
vánočních svátcích proběhl na 
zimním stadionu vánoční turnaj 
starších žáků. Mladí Vikingo-
vé si na turnaj pozvali týmy, se 
kterými se v rámci sezóny nepo-
tkávají. Pozvání tak přijaly týmy 
z Děčína, Bíliny a německého 
Weisswasseru. 

Mladí Vikingové v zahajovacím 
utkání turnaje svedli vyrovnanou 
bitvu s Děčínem a vybojovali re-
mízu. Bohužel to byl jediný bod 
v turnaji, který Vikingové získali, 
neboť v ostatních utkáních vždy 
odešli ze zápasu jako poražení 
a obsadili tak konečné čtvrté 
místo. Turnaj bez jediné porážky 
s přehledem vyhrály Lišky z Wei-
sswaseru, druhé místo brali pře-
kvapivě Draci z Bíliny a tře�  místo 
obsadili Medvědi z Děčína. Mladí 
Vikingové si spravili chuť alespoň 
v individuálních oceněních, kdy 
v rámci vložených dovednost-
ních soutěžích vyhráli dvě ze tří 
soutěží, a sice o nejrychlejší kolo 
a přesnou střelu. Navíc nejlepším 
útočníkem celého turnaje byl vy-
hlášen taktéž hráč domácích Vi-
kingů.

Čtvrťáci zase mezi svátky vyrazi-
li na turnaje minihokeje v Novém 
Bydžově a Bílině. Na turnaji na ně 
čekali soupeři z Nového Bydžo-

va, Jaroměře a Teplic – soupeři 
úplně neznámí. Daleká cesta se 
podepsala na celkovém rozpo-
ložení týmu, a tak si kluci odvezli 
4. místo. O dva dny později v Bí-
lině vlétli na domácí Draky, HC 
Mariánské Lázně a HC Nejdek. Po 
výrazně lepším výkonu všech hrá-
čů si nakonec zaslouženě odvezli 
1. místo. 

Varnsdorfský zimní stadion 
hosti l 29. prosince vánoční turnaj 
mladších žáků. Přijela družstva HC 
Huskies Teplice, HC Verva Litví-

nov, HC Slovan Louny a KSW Ice-
fi ghters Leipzig. Týmy, které patří 
k nejlepším ve svých soutěžích, 
tak na ledě předváděly pohledný, 
rychlý hokej. Družstva odehrála 
celkem 10 vyrovnaných zápasů 
a po celodenním hokejovém ma-
ratonu byl kolem 20:00 znám 
celkový vítěz (Teplice). Vikingové 
v boji o bronz podlehli Lounům.

Svého prvního turnaje se do-
čkaly i některé nejmladší nadě-
je Vikingů, když vyjely na turnaj 
v minihokeji do Bíliny. Výsledky 

se v současnosti  v Českém hoke-
ji u nejmenších dě�  nepočítají, 
neboť nejsou nejdůležitější, nic-
méně tým přípravky HC Vikings 
Varnsdorf měl ve všech utkáních 
navrch a vstřelil nejvíce branek, 
zároveň vyhrál téměř všechny do-
vednostní soutěže.

Pro děti  ve věku 4 – 8 let, kte-
ré by chtěly zkusit hokej, je opět 
připraven Týden hokeje. Ve Varns-
dorfu proběhne v úterý 16. ledna 
2024 od 16.00 hodin na zimním 
stadionu.                      Vikings Varnsdorf
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